
Alweer een jaar voorbij, alweer een jaartje ouder! Dat geldt voor iedereen, en ook voor onze afdeling. 

Wat is er in het afgelopen jaar allemaal voorgevallen binnen onze club? Onze GSP’s geven het 

antwoord, dus die GSP’s heb ik erbij gepakt. .  

 

In januari braken we met een traditie, we hadden namelijk de jaarvergadering, die normaliter in 

december gehouden wordt. De reden was dat we in december 2016 ons 60-jarig jubileum gevierd 

hadden. Op de jaarvergadering waren er de bekende bestuurlijke zaken, d.w.z. jaarverslagen van 

secretaris en penningmeester. Dick Munniksma was aftredend en niet herkiesbaar. Hij heeft 27 jaar in 

het bestuur gezeten, waarvan de meeste jaren als voorzitter. In Dicks plaats kwam Henk Wolven het 

bestuur versterken. Na de pauze kregen we een lezing van Lute Hilberts voorgeschoteld. Hij liet zien 

hoe hij de hobby beleeft. Dat begon bij wat interesse in agaven, en dat leidde tot een mooie rotstuin 

met een kas, en zelfs een reis naar Mexico, dat dan wel onder de deskundige begeleiding van Bertus 

Spee. 

  

In februari vertoonde Coby Keizer plaatjes van een Mexico-reis die zij in de herfst van 2010 gemaakt 

had met Uli Dosedal, Roland Eichler, Wolter ten Hoeve en natuurlijk ook Anjo daarbij. Omdat de 

ariocarpussen in de herfst bloeien, waren die ario’s natuurlijk een hot item in haar lezing. Diverse 

soorten werden dan ook in bloei aangetroffen.  

 

Op de clubavond in maart werd de lezing verzorgd door Geert Borgonje. Hij ging in op de Aizoaceae, 

de mesembryanthemums, of kortweg de mesembs, de middagbloeiers. Hij vertelde vooral over de 

geslachten Conophytum en Lithops, maar we kregen ook enkele andere mesembs te zien. Na de pauze 

gaf Geert een tweede lezing, en die ging over rotsplanten in de Europese natuur en in cultuur.  

 

Het begint bijna een traditie te worden, want in april hadden we opnieuw Bertus Spee uit het verre 

Zeeland op bezoek (april is misschien een van de weinige maanden dat hij niet op reis is…). Hij liet 

ons meegenieten van de reis die hij door Patagonië gemaakt had, in het zuiden van Argentinië. Er 

groeien in dit gebied niet heel veel cactussoorten, maar er zijn genoeg andere bezienswaardigheden, 

o.a. pinguïns, zeeleeuwen, nandoes en andere dieren in de kuststreek, en verder speciale planten in het 

hooggebergte. Hoewel dit een gezamenlijke avond met de afdeling Drenthe was, was alleen Piet Ende 

aanwezig, omdat de rest van Drenthe in de ziekenboeg zat. André van Zuijlen was namens het 

landelijk bestuur aanwezig. Zijn missie was om Dick Munniksma in het zonnetje te zetten, Dick was 

namelijk benoemd tot lid van verdienste van Succulenta. Vermeldenswaard was ook nog dat we 25 

jaar geleden voor het eerst in het speeltuingebouw vergaderden.  

 

Mei bracht, zoals gewoonlijk, de onderlinge verkoop van planten. Er wisselden diverse planten van 

eigenaar. Verder liet Coby Keizer plaatjes zien van planten in bromeliakwekerij Bak. Daar was ze 

geweest in het kader van de jaarvergadering van Succulenta. Ton Bouwmeester presenteerde een plant 

van de maand, namelijk Epiphyllum anguliger. Coby kreeg daarna opnieuw het woord, want zij had 

plaatjes geschoten bij kwekerij Bronsema. Coby liet zien hoe het zaaien en opkweken van de kleine 

plantjes daar gedaan wordt.  

 

In juni gingen we voor het kasje kijken op pad naar drie leden van de vroegere afdeling Delfzijl, te 

weten Rudolf Schwab, Jannes Uuldersma en Henk Wolven. Het is altijd weer boeiend om de 

verschillende manieren te zien waarop liefhebbers de hobby beoefenen. En zo konden we op een 

zaterdag in juli ook nog kijken hoe Ulrich Dosedal in Rhauderfehn de hobby beoefent, en hoe Gerard 

Geling dat wat dichter bij huis doet. Beide heren hebben van hun hobby min of meer hun beroep 

gemaakt. Het was druk in de zomer, want we kregen in juli de Ortsgruppe Bremen op bezoek, dat in 

het kader van het jaarlijkse om-en-om bezoek. Al die zomeractiviteiten werden heel goed bezocht door 

onze leden. Uitsmijter van de zomer was de ELK, het jaarlijkse evenement in het Belgische 

Blankenberge. En ook hier waren heel wat Groningers en Ommelanders te zien.  

 

Op de clubavond in september gaf Nico Uittenbroek een lezing over New Mexico en Texas, twee 

staten in de USA met flink wat cactussen. Het was een reis van heel wat jaartjes geleden, want Nico 



zag er op de plaatjes een stuk jonger uit dan de man die de lezing hield. Het was oorspronkelijk een 

dia-lezing, maar Nico had de dia’s gedigitaliseerd en dat was bijzonder goed gelukt.  

 

In oktober kwam Wiebe Bosma bij ons met zijn lezing, getiteld ‘een jaar lang sukkelen met 

succulenten’. Al lijkt mij de titel ‘succesvol met succulenten het jaar door’ een betere benaming voor 

zijn lezing, want veel gesukkel ben ik niet tegengekomen, en gezien de fraaie plaatjes is het kweken 

van succulenten aan Wiebe zeer goed besteed. 

 

Hans Huizing was de laatste in de rij. Hij vertelde ons over de succulenten van de Oostkaap. Het 

waren succulenten die hij tegenkwam toen hij daar met een klein groepje rondreisde, op zoek naar 

bollen en knollen. Daarbij kwam hij ook succulenten tegen, en die kregen wij te zien. 

 

De opkomst op de afdelingsavonden was in 2017 gemiddeld 21 leden, en dat is eentje minder dan een 

jaar eerder. Verder hadden we in 2017 ook een jubilaris binnen onze afdeling, namelijk Gerard Geling. 

Hij is namelijk al sinds 1977 lid van Succulenta.  

Het aantal leden van de afdeling Groningen en Ommelanden ligt per 1 januari 2018 op 39 (waarvan 1 

donateur en 3 gezinsleden), daarnaast zijn er 3 sponsors.  

 

Wolter ten Hoeve, secretaris afdeling Groningen en Ommelanden. 


